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§ 1 Information från patientnämnden 
Bertil Nilsson, ordförande i patientnämnden, och Anna Ståhlkrantz, utredare 
hos patientnämnden informerar om nämndens verksamhet.  

Patientnämnden ligger under regionen, men arbetar även för länets kommuner.  

Patientnämnden består av fem ledamöter och fem ersättare. Där arbetar även 
fem tjänstepersoner.  

Patientnämnden är en oberoende och opartisk instans som har till uppdrag att 
stödja patienter och närstående när man har synpunkter och klagomål på 
vården. Med oberoende och opartisk menas att ledamöterna i patientnämnden 
inte representerar sina respektive partier och de har heller inte till uppgift att ta 
ställning för den ena eller andra sidan. Istället arbetar man med att lyfta till 
verksamheterna vad som har gått fel så att de kan rätta till eventuella brister.  

Patientnämnden analyserar synpunkterna och klagomålen och återger dessa till 
verksamheterna. De uppmärksammar patientsäkerhetsrisker och bidrar därmed 
till ökad patientsäkerhet. Nämnden har också ett uppdrag att förordna 
stödpersoner till dem som är frihetsberövade enligt inom lagen om 
tvångspsykiatrisk vård, lagen om rättspsykiatrisk vård och smittskyddslagen.  

Patientnämnden ska även 

• tillhandahålla eller hjälpa patienter att få den information patienterna 
behöver för att kunna ta till vara sina intressen i hälso- och sjukvården 

• främja kontakterna mellan patienter och vårdpersonal, 
• rapportera iakttagelser och avvikelser av betydelse för patienterna, 

vårdgivare och vårdenheter, och 
• informera allmänheten, hälso- och sjukvårdspersonalen och andra 

berörda om sin verksamhet. 

2023 inkom 1227 ärenden till patientnämnden. De flesta ärenden rör vård och 
behandling (449) och kommunikation, till exempel dåligt bemötande (309). 
Antalet ärenden kan låta mycket, men man får tänka på att regionen hanterar ca 
8000 vårdbesök per dag.  

Angående kommunernas hälso- och sjukvård har det bara totalt inkommit 26 
ärenden från de 13 kommunerna under 2023, vilket delvis kan beror på att 
invånarna inte känner till att de kan vända sig till patientnämnden med sina 
synpunkter. Ärendena rör oftast bristande rapportering mellan region och 
kommun, bristande information till närstående eller bristande kommunikation 
internt mellan sjuksköterska och undersköterska.   
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Bertil Nilsson avslutar med att konstatera att vi har en väldigt bra hälso- och 
sjukvård i Jönköpings län.  

_____  
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§ 2 Införande av koncernkontostruktur samt ny 
kreditgräns 
Diarienummer KS24/43 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att skapa en koncernkontostruktur med en 
kreditgräns för koncernkontot (toppkontot) på 50 miljoner kronor. 

Beskrivning av ärendet 
Under flera år har räntenivån varit mycket låg och Habo kommun har inte haft 
behov av nyupplåning. Det senaste året har räntenivåerna stigit samtidigt som 
såväl Habo kommun som dess bolag sett ökade lånebehov. För att i så hög grad 
som möjligt optimera kommunkoncernens hantering av likvida medel och 
upplåning föreslås att en koncernkontostruktur skapas. I samband med att ny 
struktur införs föreslås att kreditlimiten höjs från nuvarande 25 miljoner kronor 
till 50 miljoner kronor för att på så sätt i ökad utsträckning kunna ta del av 
fördelarna med koncernkontostrukturen. 

Ekonomichef Johan Bokinge skriver i skrivelse daterad 2024-01-08 att 
i nuläget har kommunen en kreditlimit på sitt transaktionskonto på 25 miljoner 
kronor medan bolagen inte har någon kredit på sina transaktionskonton. Ett 
koncernkonto innebär att koncernens samlade likviditet kan utnyttjas på ett 
effektivare sätt. Med ett koncernkonto avräknas de ingående bolagens negativa 
och positiva banksaldon mot varandra på ett samlingskonto. Detta innebär 
minskat kreditutnyttjande, ökad förräntning och bättre överblick. 

Den föreslagna koncernkontostrukturen innebär sammanfattningsvis  

• Möjlighet att minska den långfristiga upplåningen och begränsa tidvis 
överlikviditet på relativt lågförräntande transaktionskonton 

• Ökad flexibilitet och möjlighet att hantera stora likviditetssvängningar 
• Totalt sett lägre finansiella kostnader i kommunkoncernen  

Ambitionen är att saldot på koncernkontot genomsnittligt ska vara nära noll. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Ekonomienheten  
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§ 3 Ägardirektiv June Avfall och Miljö AB 
Diarienummer KS23/380 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner förslag till ägardirektiv för June Avfall och 
Miljö AB. 

Beskrivning av ärendet 
Jönköpings kommun har genomfört en översyn av det gemensamma samt  
av de särskilda ägardirektiven för samtliga bolag inom Jönköpings Rådhus  
AB, där bolaget June Avfall och Miljö AB ingår i vilket Habo kommun är  
delägare. 

I det gemensamma ägardirektivet föreslås bland annat justeringar kring 
kommunövergripande mål. 

June Avfall och Miljös ägardirektiv har justerats i enlighet med terminologin i 
gällande lagstiftning och EU-direktiv på avfallsområdet. Bolagets uppdrag att 
bistå ägarkommunerna med kompetens kring information om 
avfallsförebyggande åtgärder till hushållen förtydligas, liksom bolagets 
uppdrag att främja cirkulär ekonomi. Vidare ska bolaget verka för en förbättrad 
utsortering av plast för att minska CO²-utsläpp vid förbränning samt arbeta för 
att regional samverkan med andra avfallsbolag utvecklas. Beloppsgränsen för 
när enskilda investeringar ska underställas Rådhus AB höjs från 25 miljoner 
kronor till 30 miljoner kronor. 

_____ 

Beslutet skickas till 
June Avfall och Miljö AB  
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§ 4 Svar på motion om mensskydd på toaletter 
Diarienummer KS23/80 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. Finansiering på 40 000 
kronor sker via tilläggsanslag till tekniska förvaltningen. En utvärdering ska 
göras efter ett år. 

Reservationer 
Morgan Malmborg (HD) reserverar sig mot beslutet.  

Beskrivning av ärendet 
Lena Danås (V) har lämnat in en motion i vilken hon föreslår att mensskydd 
tillhandahålls på högstadiets toaletter och att kommunens offentliga toaletter 
menssäkras. Med en menssäkrad toalett menar motionären att den ska 
tillhandahålla mensskydd, papperskorg och handfat med tvål. Motionären 
skriver att nästan varannan person har ibland mens, men trots detta är 
mensskydd inte självklara på toaletter som toalettpapper och menar att genom 
att normalisera in mensskydd i toalettmiljön krossas tabun och tillgängligheten 
ökas.  

Kommunen har toaletter som är tillgängliga för allmänheten på biblioteket, i 
kommunhuset och i sporthallen under dessas öppettider, vid rastplatsen i 
Fiskebäck samt vid de offentliga badplatserna i Domsand, Baskarp och 
Furusjö. De vid rastplatsen och badplatserna är dock bara öppna vår och 
sommar. 

Kommunledningsförvaltningen har haft kontakt med två leverantörer av 
mensskyddsdispenser med tidslås. Tidslåset motverkar svinn och innebär att 
endast ett mensskydd kan matas ut åt gången, därefter dröjer det en stund innan 
nästa mensskydd kan matas ut. Båda leverantörerna är överens om att när 
dispensrarna är nya kan det gå åt lite mer mensskydd (nyhetens behag) men 
därefter stabiliseras behovet och de ser inte att samtliga flickor använder 
skolans mensskydd istället för sina egna. Många vill istället använda 
menskopp, menstrosor eller sitt eget favoritmärke och det skolan 
tillhandahåller blir för de flesta något man tar till när man har glömt skydd eller 
mensen kommer oväntat, även om användningen givetvis kan variera från 
person till person.   



 

Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2024-01-25 

 Sida 
8 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

Den vanligaste lösningen är att dispensrarna leasas och att kommunen 
prenumererar på mensskydd, men det går även att köpa ut dispensern och fylla 
på med mensskydd av andra märken. 

Kommunledningsförvaltningen har räknat på att kommunen leasar 11 
dispenserar, en till varje mellanstadieskola, två till högstadiet, en till 
biblioteket, en till sporthallen och en till Habo Arena. Leverantörerna har gjort 
en uppskattning över hur mycket som behöver fyllas på. På mellanstadiet kan 
det handla om en gång i halvåret och på vissa skolor inte ens en gång om året, 
medan de på högstadiet behöver fyllas på var tredje månad. 

Priset för 11 dispensrar inklusive abonnemang på mensskydd ligger på ungefär 
40 000 kronor per år. I detta pris ingår i snitt 4300 mensskydd. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bifalla motionen. 
Finansiering på 40 000 kronor sker via tilläggsanslag till tekniska 
förvaltningen. En utvärdering ska göras efter ett år (KS 2024-01-10 § 7). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Lena Danås yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Morgan Malmborg (HD) tycker att det är oansvarigt att införa gratis 
mensskydd med tanke på det ekonomiska läget. Däremot bör skolsköterskorna 
har för akuta behov. Morgan Malmborg yrkar avslag på motionen.  

Maria Arwidsson (MP), Anders Andersson (S) och Mari Larsson (SD) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens förslag om 
bifalla motionen och dels Morgan Malmborgs förslag om att avslå motionen. 
Ordföranden ställer proposition på de båda förslagen och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Tekniska förvaltningen 
Ekonomienheten  
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§ 5 Medborgarförslag om att sänka hastigheten utanför 
Furusjö förskola 
Diarienummer KS23/399 

Beslut 
Medborgarförslaget översänds till byggnadsnämnden för beslut. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit med förslag att sänka hastigheten vid 
förskolan i Furusjö (Storgatan) till 30 kilometer/timme alternativt bygga ett 
farthinder. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Byggnadsnämnden 
Förslagsställaren  
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§ 6 Fråga till fritids- och kulturnämndens ordförande om 
simskola under sommaren 2024 
Diarienummer KS24/74 

Beskrivning av ärendet 
Morgan Malmborg (HD) har lämnat in en fråga till fritid- och kulturnämndens 
ordförande Karin Hultberg (KD) med anledning av att Mullsjö simhall kommer 
hålla stängt på grund av renovering. Frågan lyder: kommer fritid- och 
kulturnämndens ordförande arbeta för att att det blir någon nybörjarsimskola 
till sommaren 2024 på Furusjöbadet eller annan lämplig plats? 

Karin Hultberg svarar att sommarsimskolan är en viktig och uppskattad 
verksamhet. I år blir det dock svårt att få till då Mullsjö renoverar och 
Attarpsbadet har meddelat att man har svårt att hitta tider till Habo. När det 
gäller simskola på öppet vatten finns det strikta regler om hur den får bedrivas, 
bland annat behövs det en personal per tre barn varför det inte är ett alternativ. 
Alla möjligheter är inte dock inte uttömda än utan förvaltningen håller 
fortfarande på och undersöker om det ändå ska gå att lösa simskola på något 
sätt.  

_____ 
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